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Do termínu podávania kandidačných listín 
v novembrových komunálnych voľbách poda-
li kandidatúru na post starostu napokon traja 
uchádzači. Okrem už avizovaných kandidátok 
súčasného starostu Petra Šramka a  poslanca 
Radoslava Olekšáka sa bude o  post starostu 
uchádzať aj ďalšia členka súčasného posla-

neckého zboru v Lamači – Gabriela Bizoňová. 
Miestna volebná komisia takisto zaregistrova-
la 26 kandidátov na post poslanca lamačské-
ho zastupiteľstva. V Lamači bude mať v novom 
volebnom období zastupiteľstvo sedem čle-
nov. Komunálne voľby sa uskutočnia v sobotu 
15. novembra.

Na starostu sú traja kandidáti                                                                                                              OK 5 je prejazdná v jednom pruhu                                    

Kruhový objazd na Hodonínskej je od októbra 
prejazdný v jednom jazdnom pruhu. „Križovat-
ka funguje v provizórnom režime, dokončenie 
je naplánované na koniec mesiaca, najneskôr 
pred otvorením OC Bory Mall, „ uviedol Gabriel 
Tóth z Penta Investmenst. Ešte stále je uzatvo-
rená výjazdová vetva na diaľnicu D2 v smere 
do Malaciek a tiež zjazd z diaľnice na opačnej 
strane. Obchodno-zábavný komplex majú 
otvárať 13. novembra.

Priestor pre občanov na MZ

Obyvatelia Lamača môžu svoje 
občianske podnety predkladať na 
zasadnutiach miestneho zastupi-
teľstva vždy v čase medzi 

09.30 - 10.00 h.

Najbližšie zasadnutie miest-
neho zastupiteľstva je 

16. 10. 2014

Napriek očakávaniam i  predpovediam, že od 
októbra pristúpi Ministerstvo dopravy, výstav-
by a regionálneho rozvoja (MDVRR) k zrušeniu 
spoplatnenia diaľnice D2 až po exit Stupava, sa 
tak napokon nestalo. V posledný septembrový 
deň oznámil štátny tajomník ministerstva Vik-
tor Stromček iba to, že rezort bude o tejto téme 
naďalej rokovať s  vedením hlavného mesta. 
„Zatiaľ nepadlo žiadne rozhodnutie, „zdôraznil 
Stromček. Rezort dopravy čaká podľa jeho slov 
na dopravný generel mesta Bratislavy, a  tiež 

aj na kroky súvisiace s  bratislavským obchva-
tom. Snahy bratislavského magistrátu i samo-
správ Lamača, Devínskej Novej Vsi, Záhorskej 
Bystrice i ďalších obcí tak ostávajú naďalej bez 
efektu. Nepomáhajú ani opakované logické 
argumenty, že vďaka nespoplatnenému úseku 
diaľnice by sa výrazne znížila dopravná záťaž 
v  Stupave, pri výjazde z  Devínskej Novej Vsi, 
v  Záhorskej Bystrici i  v  Lamači, nevznikali by 
dopravné zápchy a zvýšila by sa podstatne aj 
bezpečnosť premávky.

Za diaľnicu sa bude stále platiť                                                                                                              
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Som rada, že po vyše roku spolupráce s  občanmi Lamača a  drobnými 
vlastníkmi pozemkov na Zečáku, ktorých sa bytostne dotýka návrh územ-
ného plánu zóny Zečák, a ktorí sa na mňa obrátili s prosbou o pomoc, sa 
nám podarilo vrátiť smerovanie návrhu územného plánu zóny Zečák do 
roviny v prospech našich obyvateľov. A preto konečne vidím to povestné 
svetlo v tme.
Ako predsedníčka stavebnej komisie som sa Vás snažila informovať o jed-
notlivých krokoch, ktoré sa prijali, aké námietky občanov boli znesené, ako 
aj o stanovisku magistrátu k vypracovanému návrhu. V poslednom článku 
som vás informovala o uznesení, na základe ktorého mal zhotoviteľ UPD 
Zečák Milan Architecture s.r.o., zastúpený p. Milanom Zelinom pripraviť 
postup krokov potrebných pre zosúladenie so stanoviskom magistrátu 
a čo najrýchlejšie prijatie návrhu UPD zóny Zečák. Pán Zelina spolu s pá-
nom starostom sa ešte pokúsili rokovať s  magistrátom v  júni tohto roka, 
ale magistrát trval na svojich pripomienkach. Ak by malo dôjsť k akceptácii 
návrhu pána Zelinu, muselo by ešte predtým dôjsť k zmene územného plá-

nu mesta Bratislava so zmeneným trasovaním C1, čo sme ako poslanci od-
mietli , nakoľko by išlo o veľmi dlhý časový horizont. Začiatkom septembra 
sa konalo stretnutie s pánom Zelinom ako zhotoviteľom a tiež zástupcom 
zhotoviteľov urbanistickej štúdie „Nový Lamač“ Ing. Benčekom, ktorý práve 
navrhoval pôvodné trasovanie komunikácie C1.
Počas stretnutia pán Benček vyvrátil všetky argumenty pána Zelinu 
o nutnosti posunu komunikácie C1 (ktorá je najviac sporná v stanovisku 
magistrátu) a taktiež preukázal, že v skutočnosti od magistrátu nikdy ne-
prišlo pozitívne stanovisko o optimalizácii komunikácie C1 bez kritérií, 
ale jedine o  optimalizácií C1 bez požiadavky zmeny územného plánu 
mesta Bratislava.
Miestne zastupiteľstvo prijalo na základe nových podkladov a informácií 
uznesenie, kde si vyžiadalo možnosti vypovedania zmluvy pánovi Zelino-
vi samozrejme s finančnou náhradou v prospech mestskej časti, nakoľko 
práca nebola odvedená dostatočne kvalitne a  najmä ako vyplynulo po 
spoločnom rokovaní aj s pánom Benčekom, boli nám predkladané zavá-
dzajúce informácie, vďaka ktorým sme stratili čas. Pevne verím, že starosta 
podpísal dostatočne kvalitnú zmluvu s pánom Zelinom, aby mestská časť 
neprišla o financie. Rovnako verím, že tým sa pohneme vpred správnym 
smerom. Napriek tomu na ostatnom zastupiteľstve sme položili starostovi, 
ale aj pánovi Zelinovi veľa otázok, ktoré ostali nezodpovedané. Prečo cena 
za práce na návrhu UPD zóny Zečák je asi tretinová voči reálnej hodnote 
diela? Aké záujmy boli za týmto trasovaním C1, ktoré navrhoval pán Zeli-
na o ktorom nás tak veľmi presviedčali a bolo v rozpore s územným plá-
nom mesta Bratislavy? Veď zonálna štúdia má spodrobniť platný územný 
plán mesta. Prečo nie je ochotný akceptovať naše požiadavky? Napriek 
týmto nezodpovedaným otázkam je prioritné to, že sme sa aj v zastupi-
teľstve a aj so starostom jednoznačne dohodli na tom, že územný plán 
zóny nesmie byť v rozpore s územným plánom mesta. S týmto vedomím 
bude na jeho vypracovanie dohliadať aj nová odborne spôsobilá osoba. 
Verím, že sa nám aj spolu s občanmi podarilo vybojovať pozitívny posun 
a smerovanie práce „na Zečáku“.

Gabriela Bizoňová,
poslankyňa MZ

Svetlo v tme                                                                                         

Vážení Lamačania,
na tomto mieste by som sa mal venovať odpočtu, čo všetko sa mi podarilo 
za štyri roky urobiť, ale odpočet urobia poslanci MZ za svoje kluby. Pev-
ne verím, že každý vie, že miestny úrad hlavne plní uznesenia poslancov, 
a preto je dielo poslancov a starostu prepojené a je otázne koho zásluhy 
sú na vykonanej práci väčšie. Vždy som sa snažil urobiť veci dobre a rýchlo 
a určite som pri tom urobil aj chyby, keďže práce sa urobilo skutočne veľa. 
Za celé obdobie som bol v kontakte s občanmi, ktorí sa pravidelne vyjad-
rovali k prácam a potrebám vo svojom okolí. Spoločné priority poslancov 
a starostu sme schválili z predvolebných zámerov a boli tak spoločným 
kompromisom pre toto volebné obdobie. Preto mi dovoľte, aby som sa 
venoval poďakovaniu za pomoc po ukončení najväčšieho diela, ktoré sa 
v tomto období podarilo u nás v Lamači zrealizovať - Voľnočasový areál.
Dňa 30.9.2014 sa práce na VČA v zmysle zmluvy dokončili, dielo sa pre-
bralo a skolaudovalo. Musí ešte uplynúť zopár dní, aby sme doložili všetky 
právoplatné rozhodnutia, atesty a ďalšie doklady nevyhnutné pre vydanie 
právoplatného kolaudačného rozhodnutia. Ihneď, ako to bude možné, 
sprístupníme areál verejnosti a  predpokladáme, že termín slávnostného 
otvorenia sa uskutoční v  sobotu 18.10.2014 o  10,00 h. Na jednej strane 
pociťujem obrovskú radosť a ďakujem všetkým, ktorí prispeli k  realizácii 
tohto diela, ale aj veľkú únavu a úľavu zo stresu, ktorý za touto prácou bol. 
Chcel by som vysloviť vďaku tým, bez ktorých pomoci by sa dielo nepoda-
rilo dokončiť. V prvom rade Gabriele Šedovej, bývalej prednostke MÚ, ktorá 
sa podieľala na vypracovaní celej idey a podaniu projektu na OPBK. Vďaka 
patrí aj zamestnancom Miestneho úradu MČ BA - Lamač - V. Rychtárikovej, 
M. Kövári Mrázovej, M. Matiko Štarkovej, ale aj ostatným nemenovaným za 
pomoc pri realizácii. Poslancom MZ, ktorí podporovali celú myšlienku, ale 
aj tým, ktorí svojimi pripomienkami nedali ochabnúť v úsilí na zdarnom 
dokončení areálu. Š. Kratochvílovej za neúnavnú kontrolu stavebného do-
zoru. Pracovníkom VÚC a OPBK, Ministerstvu pôdohospodárstva a rozvoja 
vidieka SR, zamestnanom firiem Siemens a Matep, ktorí realizovali toto die-
lo a v neposlednom rade primátorovi hl. mesta Milanovi Ftáčnikovi, ako aj 
D. Višňovskej a M. Frindrichovej, bez ktorých by sa projekt určite nestihol 
podať. Skutočne úprimne ďakujem všetkým, ktorí pomáhali od prvej myš-
lienky až po záver. Osobitne ďakujem aj sponzorom, vďaka ktorým sme 

mohli pokračovať v realizácii, keď sa hneď v začiatkoch objavili práce v ob-
jeme 30 tisíc EUR, ktoré neboli súčasťou podaného projektu. Ľ. Rummelovi, 
ktorý prefinancoval skoro 15 tisíc EUR, spoločnosti BORY a.s. a jej vedeniu, 
ktorí prispeli sumou 6 tisíc EUR, poslankyni J. Ondrišovej, ktorá obetovala 
odmenu 3 200 EUR, firme Gallard, s.r.o. za sumu 2 tisíc EUR, F. Hirnerovi z fir-
my ZIPP taktiež za sumu 2 tisíc EUR, ako i ostatným nemenovaným darcom. 
Úprimne chcem požiadať o  tolerantnosť pri užívaní tohto areálu, aby 
prehnanou aktivitou nedošlo k obťažovaniu občanov, ktorí bývajú v jeho 
tesnej blízkosti. Jednoznačne môžem povedať, že do tohto projektu 
som vložil najviac energie. Ostatné projekty - ÚPD zóny Zečák, PHSR, UŠ 
Malokarpatské námestie sa síce nepodarilo ešte ukončiť, ale práce po-
kračujú, aby sme sa dopracovali k výsledku. Mohli sme byť ďalej, keby 
sa zbytočne netvorili medzi poslancami politické záveje a mnohokrát sa 
dostali záujmy obyvateľov na druhú koľaj. Aj tak chcem poďakovať všet-
kým zamestnancom i poslancom za každú námahu, ktorou sa podarilo 
realizovať čokoľvek dobré v prospech našich spoluobčanov. 
Onedlho, 13.11.2014 sa bude otvárať nové obchodné centrum BORY. 
Náš stavebný úrad prechádza ohňovým krstom, koľko musia toho 
zvládnuť, a preto chcem vyzdvihnúť prácu V. Krajíčkovej, ktorú si okrem 
mňa vážia investori, ale aj jednoduchí stavebníci. 
Prajem vám všetkým veľa úspechov, našim spoluobčanom veľa ušetreného 
času a aby ten ušetrený správne investovali v prospech svojho tela i duše. 

Peter Šramko - starosta 
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BSK o dotáciách na opravu ciest v Lamači 
nerokoval                                                                                       

Napriek iniciatíve starostu Peter Šramka i po-
slanca Radoslava Olekšáka zaradiť medzi 
riadne body rokovania Bratislavského samo-
správneho kraja (BSK) aj dotácie pre mestské 
časti na opravu ciest, poslanci BSK na svojom 
zasadnutí 3. októbra o  tejto otázke neroko-
vali. Podpredseda BSK Martin Berta uviedol, 
že takúto žiadosť podporuje, no problémom 
údajne je, že sa o  takéto dotácie prihlásili aj 
starostovia obcí v Bratislavskom kraji. Úrad by 
preto mal predložiť návrh dotačnej schémy, 
vzorec, ktorým sa bude prerozdeľovať celková 
suma dotácie pre bratislavské mestské časti 
i  obce v  kraji. Či sa však takýto materiál ob-
javí už na najbližšom zastupiteľstve na konci 
októbra, vôbec nie je isté. Poslanci totiž ešte 
stále neschválili ani dotáciu na opravu ciest 
pre hlavné mesto. V rámci tejto dotácie by sa 
podľa pôvodného návrhu mala suma milión 
eur rozdeliť tak, že 300.000 dostane hlavné 
mesto na opravu magistrátnych ciest I. a  II. 
triedy a 700.000 eur by sa prerozdelilo medzi 
mestské časti na rekonštrukciu ciest III. a  IV. 
triedy, ktoré majú vo svojej správe.

Neziskovky a občianski aktivisti chcú 
vybrať Správnych kandidátov                                 

Koalícia neziskových organizácia a    občian-
skych aktivít spustila 1. októbra kampaň 

Správni kandidáti, ktorou chce prispieť k zvý-
šeniu efektívnosti a  transparentnosti samo-
správ po novembrových voľbách. Umožní to 
prihlásenie sa k  deviatim opatreniam, ktoré 
sa Správni kandidáti zaviažu v prípade svojho 
zvolenia presadzovať, prípadne dbať na ich 
dodržiavanie.
„Týchto deväť opatrení sa týka efektívneho 
a  otvoreného hospodárenia samosprávy, 
transparentnej komunikácie s  občanmi s  vy-
užitím online prostredia, takisto stanovenia 
jasných kritérií vo výberových konaniach, 
prijímaní detí do predškolských zariadení 
či prideľovaní nájomných bytov,“ uviedol 
Ctibor Košťál z  Inštitútu pre dobre spravo-
vanú spoločnosť (SGI), ktorá s  myšlienkou 
kampane prišla. Medzi navrhovanými opat-
reniami je napríklad aj odpolitizovanie lo-
kálnych periodík. „ Navrhujeme , aby väčšie 
rozhovory so starostom či poslancami boli 
spoplatňované ako PR články,“ priblížil Košťál. 
Peter Goliaš z  Inštitútu pre ekonomické a so-
ciálne reformy (INEKO) doplnil, že v  prípade 
opatrení týkajúcich sa efektívneho hospodá-
renia obce sa kandidát zaviaže presadzovať 
to, aby samospráva zverejňovala a  odkrývala 
aj tzv. skryté dlhy. „Tie samosprávy často pre-
súvajú do dcérskych spoločnosti, do PPP pro-
jektov, príp. ide o riziká záväzkov zo súdnych 
sporov. Naším zámerom je, aby občania dosta-
li aj túto informáciu a mali tak objektívny pre-
hľad o finančnom zdraví svojej obce,“ uviedol 
Goliaš.
Opatrenia sú podľa autorov kampane jedno-
duché, zrozumiteľné a  v  praxi ľahko apliko-

vateľné. Neziskové organizácie chcú na webe 
dokonca ponúknuť návody    konkrétnych 
uznesení zastupiteľstiev. Kandidáti na primá-
torov, starostov i  poslancov lokálnych zastu-
piteľstiev majú 12 mesiacov na to, aby tieto 
opatrenia presadili, prípadne sa ich pokúšali 
presadiť či udržovať v praxi samosprávy.
Kandidáti v  komunálnych voľbách sa môžu 
k týmto opatreniam prihlásiť na stránke www.
spravnikandidati.sk . Ak sa pripoja k siedmim 
z deviatich opatrení, získavajú logo „Správny 
kandidát“. Neziskové organizácie budú prie-
bežne na stránke uverejňovať zoznam kan-
didátov, ktorí sa k  opatreniam pripojili. Po-
čas 12 mesiacov po zvolení chcú neziskovky 
monitorovať plnenie predsavzatí a po tomto 
období prístup kandidátov vyhodnotiť. Spo-
lupracovať chcú s občianskymi i študentský-
mi aktivistami, ktorí by pri monitoringu mali 
pomôcť.

Ilustračná fotografia
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OZNAM

Mestská časť Bratislava – Lamač   pozýva 
všetkých občanov na prednášku, ktorá sa 
uskutoční v  pondelok 20. októbra 2014 
o 16:00 hod. v kine Lamač. Prednášať budú 
JUDr. Monika Jankovská, štátna tajomníčka 
Ministerstva spravodlivosti SR a  Ing. Jozef 
Halcin, riaditeľ Odboru prevencie krimi-
nality Ministerstva vnútra SR. Poradia, ako 
sa nestať obeťou podvodníkov a  zlodejov 
a ako sa brániť voči nekalým praktikám ob-
chodníkov a nebankových subjektov. 

Prečo sú ihriská v Lamači 
dôležité                                                             

Vedeli ste, čo bolo dôvodom na úpravu ihrísk 
a vznik voľnočasových zón v Lamači? Bola to 5 
percentná obezita u detí, 13 percentná nadváha 
a až 61 percentná slabá a veľmi slabá pohybová 
aktivita detí. Sú to výsledky projektu Go Fit, kto-
rého sa pred 3 rokmi zúčastnili aj žiaci Základ-
nej školy na Malokarpatskom námestí. V našej 
mestskej časti chýbali niekoľko rokov funkčné 
ihriská a športoviská pre deti, ako aj celé rodiny, 
kde môžu dospelí cvičiť priamo s deťmi a byť im 
vzorom. Dnes ma pri pohľade na Lamač teší, že 
čas, ktorý som strávila nad vypracovaním pro-
jektu športových zón mal zmysel. Opakované 
obhajovanie tohto projektu na zastupiteľstve, 
petičná podpora ihrísk od mladých aj starších 
a žiadosti do nadačných fondov o spolufinan-
covanie projektov priniesli svoje ovocie. Už aj 
ihriská v Lamači majú certifikované a bezpečné 
prvky, vrátane oplotenia. Ešte pred nami vidím 
jednu výzvu, ktorá nemá jasne stanovené pra-
vidlá. Je to údržba všetkých ihrísk, vrátane dez-
infekcie pieskovísk. Na vyriešenie tejto situácie 
moje členstvo v komisii pre revitalizáciu ihrísk 
nie je úplne postačujúce. Poslanci sú tí, ktorí 
majú možnosť pýtať sa a dohliadať na to, ako 
Lamač vyzerá. Preto verím, že miesta poslancov 
budú v ďalšom volebnom období zastávať ľu-
dia, ktorí sa o dianie v Lamači aktívne zaujímajú 
a neváhajú podať pomocnú ruku. A rovnako ve-
rím, že stále viac a viac detí  bude tráviť svoj čas 
pohybom na nových ihriskách. Od športu je to 
krôčik k  vytvoreniu komunity a  k  zmysluplné-
mu tráveniu voľného času. Ale o tom nabudúce. 

Monika Živčicová

Zdroj dát: Projekt Go Fit, pilotný preventívno-
-vzdelávací projekt zdravého životného štýlu 
najmladšej generácie pod záštitou Slovenskej 
nadácie Silvie Gašparovičovej, realizovaný 
v školskom roku 2010/2011. 

Prepichovanie pneumatík na Bakošovej    

Septembrové zastupiteľstvo sa v úvode svojho 
zasadnutia už tradične venovalo otázke bezpeč-
nosti v mestskej časti. V tejto súvislosti zaznela 
informácia, že na Bakošovej ulici sa opätovne 
prepichujú pneumatiky na autách. Podľa jedné-
ho z prítomných občanov môže byť páchateľom 
týchto skutkov jeden z  obyvateľov Bakošovej 
ulice, ktorý je nespokojný s  tým, že obyvatelia 
novostavieb na Bakošovej, napriek tomu, že 
majú podzemnú garáž, parkujú na miestach pre 
obyvateľov pôvodných panelových bytoviek. 
Polícia podľa vyjadrenia svojho hovorcu Micha-
la Szeiffa nemá hlásené takéto udalosti. Lamač-
skí poslanci uznesením požiadali mestskú polí-
ciu a  kynologické oddelenie polície o  zvýšený 
nočný monitoring Bakošovej ulice. 

Značky na Vrančovičovej                                           

Starosta Peter Šramko pochvalne spomenul aj 
občiansku aktivitu na Vrančovičovej ulici. Ta-
buľky upozorňujú vodičov, aby v tomto úseku 
znížili rýchlosť a tým aj hluk, ktorý môže pre-
budiť spiace malé deti či znervózniť zvieratá, 
nehovoriac o  zvýšení bezpečnosti, ktorá sa 
znížením rýchlosti dosiahne.

Požiarna zbrojnica sa premení na galériu

Zastupiteľstvo takisto schválilo dlhodobý 
prenájom budovy bývalej požiarnej zbroj-
nice a  budovy pošty na Vrančovičovej ulici 
Klubu textilných výtvarníkov Arttex. Nájomca 

zabezpečí stavebno-rekonštrukčné práce na 
budovách v hodnote 600.000 eur. Ako uviedla 
predsedníčka Arttex-u, Lamačanka Ľubica Su-
chalová, združenie má v pláne využiť budovu 

na polyfunkčný kultúrny objekt , ktorý bude 
propagovať prioritne slovenských i  lamač-
ských umelcov. Fungovať by mohol o tri roky.

Kamery by mali strážiť   VČA                                   

Predseda Komisie životného prostredia a bez-
pečnosti Pavol Čech takisto informoval o návr-
hu komisie rozšíriť kamerový systém v  mest-
skej časti o ďalšie štyri kamery, ktoré obsahujú 
aj funkciu „nočného videnia“. Poslanci sa zhod-
li, že minimálne dve z nich by mali byť použité 
pri ochrane a monitorovaní novovzniknutého 
voľnočasového areálu.

V starom Lamači chýba malý obchod                

Hovorilo sa aj o časti starého Lamača. Mali by 
sa tu vybudovať tri retardéry. Dopravný pod-
nik Bratislava (DPB) si však stanovil podmien-
ku, aby s tým riešením súhlasili majitelia okoli-
tých domov, keďže sa predpokladá, že nájazdy 
autobusov na spomaľovače bude počuť ako 
nárazy. Poslanec Pavol Čech takisto prezento-
val názor niektorých občanov starého Lamača, 

ktorým v  tejto časti chýba možnosť nakúpiť 
si v  prevádzke, slúžiacej ako obchod či  malé 
občerstvenie. Poslanci spomínali možnú ne-
rentabilitu takéhoto zariadenia, no zároveň 
nebránia iniciatíve zriadiť takúto prevádzku.

Zo zasadnutia MZ
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Po dvoch rokoch nás všetkých vlastníkov po-
zemkov v  oblasti Štamperky znovu zvolali. 
17.9.2014 o 15,30 hod. sa v  kine na Malokar-
patskom námestí uskutočnilo 2. ustanovujúce 
zhromaždenie účastníkov jednoduchých po-
zemkových úprav vykonávaných v  časti k.ú. 
Lamač, lokalita Štamperky.
Novinka na tomto zhromaždení bola, že ho 
neviedol náš pán starosta, ako to bývalo zvy-
kom, ale viedla ho profesionálna moderátor-
ka, ktorá sa snažila o  to, aby bol v  hľadisku 
pokoj a  poriadok, čo sa jej však pod tlakom 
emócií nedarilo.
A  nie je sa čo diviť. Emócie zapracovali hneď 
na začiatku, po príspevku pána Tomáša Her-
gotta. Pri opisovaní spôsobu, ako boli odkúpe-
né jeho pozemky sa v sále rozprúdili emócie. 
Každý sa snažil v  skratke opísať svoju skúse-
nosť a prezentovať svoj názor na vec.
Z  celej diskusie stále vyplývala jednoznačná 
požiadavka majiteľov pozemkov. A  tá znela: 
„Nech si spoločnosť BORY od ľudí pozemky 
odkúpi, samozrejme za trhové ceny a  ná-
sledne nech si na nich robí, čo chce.“ Pretože 
momentálne všetci zainteresovaní sú pre-
svedčení o  tom, že pri týchto jednoduchých 
pozemkových úpravách si spoločnosť môže 
pričleniť pozemky v  časti ŠTAMPERKY, ktoré 
už vykúpila k svojej väčšinovej časti a zvyšok 
aj tak ostane nevyriešený. To znamená, že na 

svojej časti si postavia čo potrebujú a ostatné 
pozemky vzniknuté po takejto jednoduchej 
pozemkovej úprave nechajú na majiteľoch 
a úprimne povedané, všetci nebudú môcť sta-
vať rodinné domy a hľadať investora na stava-
nie paneláku, či nízko podlažných domov asi 
nedokáže každý.
Takže po búrlivej a opakujúcej sa diskusii sa 
pristúpilo k hlasovaniu Stanov združenia, bo-
hužiaľ až po tom, keď značná časť zaintere-
sovaných sa zdvihla a odišla. Takže výsledok 
nemohol byť iný – stanovy sa neschválili. Čo 
ma ešte veľmi na tejto schôdzi zaujalo bolo, 
že podľa môjho názoru pani z pozemkového 
a lesného odboru Okresného úradu Bratislava 
nestojí na strane občanov a jej arogancia, že 
jedno miesto v  predsedníctve má patriť MČ 
Lamač, nebola na mieste. MČ Bratislava-La-
mač tam nemá žiadne pozemky  a aj na mi-
nulom zasadnutí zaznela z pléna požiadavka, 
aby sa MČ svojho miesta vzdala v  prospech 
občanov, čo sa samozrejme nestalo. V nepo-
slednom rade je tu aj veta zo stanov, článok 
IV., odstavec 2. Citujem: „Predstavenstvo volí 
zo svojich členov predsedu, podpredsedu, 
zapisovateľa, ktorých môže kedykoľvek od-
volať.“ Otázka znie: Bez vedomia členskej zák-
ladne? Načo je potom také združenie? Odpo-
vie si každý sám.

Katarína Boskovičová

Smiech sa miešal so slzami, keď som si prečítala 
to, čo v septembrovom Lamačanovi napísal pán 
starosta Šramko o údajnom čistení rigolu na Zi-
dinách, za ktorý dala mestská časť skoro 2.000 
eur. Že vraj na vyčistenie čiernej skládky bola 
treba súkromná firma a špeciálna technika... To 
boli tí traja chlapi čo tam postávali a to čo urobi-
li, museli dorábať aj tak chlapi z pracovnej čaty 
v  Lamači? A  aká čierna skládka? Žiadna čierna 
skládka tam nebola. Tak si pán starosta nevymýš-
ľajte, tak ako to robíte, keď hovoríte, že vypúšťa-
me splaškovú vodu a  preto zapácha voda v  ri-
gole. Voda zapácha, lebo neodteká a neodteká 
preto, lebo ste vy ako úrad dali pred tromi rokmi 
zasypať odvodovú rúru, ktorú sme vybudovali 
na vlastné náklady. A teraz je to tak, že keď začne 
výdatne a  vytrvalo pršať, tým, že voda z  tohto 
územia neodteká, sa nám vytápajú pivnice. Mô-
žete sa k nám prísť pozrieť, povieme vám aké to 
je, keď urobíte rekonštrukciu v  dome a  potom 
vám ten dom začne vlhnúť. A pokojne sa choďte 
opýtať kohokoľvek na našej ulici, aj ostatní majú 
tieto skúsenosti. Stále len počúvame o tom, že sa 
má urobiť kanalizácia. Môj muž bol poslancom 
v roku 2006, keď bol projekt na kanalizáciu. Teraz 
je rok 2014 a kanalizácia nikde. Teraz nám sľubu-
jete, že bude ulica odkanalizovaná v roku 2015. 
Len či to nie je ako s tým rigolom, pán starosta...

Terézia Ranincová

Tak sme sa znovu stretli                                                                                                                                                            Ohlas čitateľa...
Nie je to tak, ako hovoríte, pán starosta!
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Hody, to ste vy!
Takto ste si vychutnávali atmosféru Rozálskych hodov 2014
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Milí Lamačania, úvodom sa chceme úprimne 
poďakovať za štvorročnú otvorenú komunikáciu 
a spoluprácu s Vami, obyvateľmi mestskej časti. 
Pre obmedzenosť priestoru si preto dovolíme 
vybrať iba tie najpodstatnejšie fakty o našej čin-
nosti v tomto roku.

Schválený územný plán Malokarpatské-
ho námestia bez ďalších bytov
Hlavný bod nášho programu – zabezpeče-
nie územného plánu zóny Malokarpatského 
námestia bez ďalších bytov sa nám podarilo 
schváliť 3. júla 2014 v súlade s pripomienkami 
petičného výboru, ktoré náš klub aktívne pre-
sadil a  odhlasoval na júlovom zastupiteľstve. 
Veľká vďaka všetkým, ktorí akýmkoľvek spôso-
bom pomáhali pri spracovaní tohto dokumen-
tu, v našich srdciach sú aj tí, ktorí sa žiaľ tejto 
udalosti nedožili.

Riešenie trasovania C1 a  územný plán 
zóny Zečák
Po negatívnom stanovisku mesta k  územ-
nému plánu zóny sme aktívnym spôsobom 
pristúpili k  riešeniu problematických bodov. 
Nepodporujeme zmeny trasy C1, ktoré by nás 
opäť zdržali v schvaľovacom procese o ďalších 
päť rokov s neistým koncom a sme aj proti sta-
vebnej uzávere, ktorá by znížila ceny pozem-
kov a nahrala len špekulantom. Presadili sme 
vypracovanie tzv. Štúdie uskutočniteľnosti, 
ktorá ma jasne pomenovať kroky po schvá-
lení územného plánu zóny Zečák, tak aby 
Lamačania mohli konečne reálne užívať svoje 
vlastníctvo.

Dopravné problematika – viac parkova-
cích miest, priraďovací pruh, linka č. 130
V tomto roku sa vďaka nášmu návrhu podarilo 
vytvoriť vyše 40 parkovacích miest zo zatráv-
ňovacích dlaždíc, pretože problém parkovania 
považujeme za kľúčový v Lamači. Taktiež sme 
prispeli k rýchlejšiemu dobudovaniu kruhové-
ho objazdu OK 5 pri Baumaxe, pevne veríme, 
že už tento rok v novembri sa konečne vybu-
duje nový osvetlený prechod pri Lidli, podarilo 
sa nám presadiť vyznačenie nového priraďo-
vacieho pruhu z ulice Podháj na Hodonínsku, 
máme garantovanú nízkopodlažnú linku č. 
130, ktorú sme mali vo volebnom programe 
a  ktorú sme presadili a  úspešne funguje už 
takmer dva roky. Presadili sme, že do konca 
novembra bude zóna 30 v  celom starom La-
mači a  na ulici Pod Zečákom nám pribudnú 
štyri nové betónové retardéry.

Kvalitné školstvo, obľúbené kultúrne ak-
cie a sociálne programy
Náš poslanecký klub presadil taký návrh roz-
počtu pre obecnú škôlku, ktorý okrem pre-
vádzky a  fungovania zabezpečil obstaranie 
nových štyroch interaktívnych tabúľ a  zakú-
penie nových 75 detských postieľok pre našu 

obecnú škôlku. Keďže je materské školstvo 
naša priorita, urobili sme návštevu po našej 
obecnej i všetkých súkromných škôlkach, kde 
sme sa živo zaujímali o  možnosti zlepšenia 
výchovno-vzdelávacieho procesu pre naše 
lamačské deti. V cirkevnej škôlke, kde sme 
presadili klauzulu o  minimálnom počte 95% 
novoprijatých detí s trvalým pobytom v Lama-
či, nás vedenie škôlky bohužiaľ neprijalo. Pre 
základnú školu sme okrem rozpočtu podporili 
a  vyčlenili aj extra peniaze na havarijný stav 
kanalizácie a  vybudovanie asfaltovej plochy 
na oddychový priestor pre prvý stupeň. Ga-
rantovali sme vyše 50 kultúrnych akcií v tomto 
roku, zhruba 200 seniorov využíva príspevok 
na obed, ktorý sme napriek snahám o zníženie 
udržali v rovnakom rozsahu.

Nový nájomca požiarnej zbrojnice a bý-
valej kotolne K24
Na septembrovom zastupiteľstve sme schvá-
lili nového nájomcu na objekt starej pošty 
a požiarnej zbrojnice OZ Arttex, ktoré má pre-
investovať zhruba 600.000 eur do rekonštruk-
cie týchto priestorov za účelom zriadenia 
výstavných priestorov, tvorivých dielní pre 
mladých i  seniorov. Cieľom je vytvoriť jedi-
nečný kultúrny priestor aj pre lamačské mú-
zeum vrátane opätovného vybudovania veže 
na zbrojnici. Pevne veríme, že na októbrovom 

zastupiteľstve schválime aj dlhodobý prená-
jom ruiny kotolne K24 na Studenohorskej 
ulici pre OZ Dianova, ktoré tam chce robiť 
voľnočasové a športové aktivity pre mladých 
s  využitím lezeckých stien a  Spolku vyslúži-
lých vojakov, ktorý tam chce mať svoju klu-
bovú činnosť.

Na záver nám dovoľte vyjadriť presvedčenie, 
že sme v  rámci našich možností urobili my 
štyria poslanci všetko preto, aby sa Lamač 
stal skutočne krajším pre všetkých. Ak sa Vám 
naša aktivita páčila povedzte to aj iným, ktorí 
možno o našich skutkoch nevedia, ak ste boli 
s nami nespokojní, povedzte to nám a my sa 
posnažime napraviť to. Pretože sme len ľudia 
a  chceme, aby každý bez rozdielu kto koľko 
rokov v Lamači žije, tu mal domov a cítil sa prí-
jemne a bezpečne. 

DRŽME SPOLU LAMAČANIA!

Poslanci MZ zvolení za strany Smer-SD, SNS, 
SZS: Marta Janyšková, Anna Marková, Pavol 
Čech a Radoslav Olekšák

Milí Lamačania, 

prešli štyri roky a blíži sa nám koniec jedného 
volebného obdobia. V  prvom rade sa chcem 
poďakovať Vám občanom za vaše pripomienky 
a námety, ktoré nás posúvali vpred a niekedy aj 
správne nasmerovali počas tohto obdobia. 
Moja prioritná oblasť, ktorej som sa od začiat-
ku chcela venovať bola oblasť rodiny a  detí. 
Preto v  spolupráci s  aktívnymi rodičmi sme 
vypracovali plán revitalizácie detských ihrísk 
tak, aby spĺňali najvyššie štandardy. Podarilo 
sa nám zrevitalizovať väčšinu ihrísk, kde dnes 
radi spoločne trávime čas s deťmi.
Je pre mňa dôležitá otvorenosť k ľuďom a tiež 
komunikácia a spolupráca s ľuďmi. Obhajovala 
som záujmy Lamačanov pri UPD zóne Zečák, 
kde sa mi podarilo presvedčiť aj ostatných 
poslancov spolu s  občanmi, aby boli v  štúdii 
zapracované ich pripomienky. Taktiež v prob-
lematike ulice Záhrady, keď sa nedarilo pria-
mo riešiť problém v  prospech ľudí na úrade, 
pomohol môj list zaslaný priamo do Nemecka 
vedeniu Deutsche Telekom. Na základe tohto 
listu začal Slovak Telekom s nami konečne ko-
munikovať.
Ale taktiež napríklad pri predĺžení nájomnej 
zmluvy cirkevnej škôlky, kde som sa vždy po-

stavila za lamačské deti. V každej oblasti sa po-
hli veci pozitívnym smerom.
Podarilo sa zvýšiť normatív pre školský klub detí 
pre naše deti z  Lamača. Riešili sme parkovaciu 
politiku, kde každý člen komisie financií a dopra-
vy prispel svojím návrhom. Okrem toho odbor-
níci na dopravu nám poskytli návrhy s riešením 
dopravnej problematiky, ktoré som sa snažila 
posunúť a presadiť. Tiež v oblasti ochrany život-
ného prostredia sa podarilo riešiť čierne skládky, 
revitalizovať jazierko, riešila sa bezpečnosť.
Musím povedať, že bez komunikácie a hľadaní 
spolupráce, a je jedno na ktorej „strane frontu“, 
by sa nikomu nepodarilo nič vyriešiť. V Lama-
či sú dva protipóly a preto som rada že sa mi 
darilo nájsť spôsob komunikácie s  ostatnými 
poslancami pri prijímaní pozitívnych opatrení 
a návrhov v prospech ľudí. 
Samozrejme nie všetko je dokončené a v rôz-
nych oblastiach je potrebné nájsť riešenie, ale-
bo nájsť kompromis a spoločnú reč. Úspešný 
a prosperujúci Lamač vidím jedine v spoluprá-
ci úradu, poslancov a najmä aktívnou účasťou 
občanov v  procese rozhodovania. Pevne ve-
rím, že toto bude práve spôsob riadenia a ve-
denia úradu Lamač v budúcnosti.

Gabriela Bizoňová
Poslankyňa MZ 2010-2014 za Most-Híd

Spolupráca je dôležítá                                                                                                                                      

Krajší Lamač pre všetkých za rok 2014                                                                                               

Volebný odpočet poslancov             a poslaneckých klubov
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Vážení priatelia,                                                                                               

dovoľte nám na sklonku volebného obdobia zložiť pred Vami účty z našich 
volebných sľubov. Vo voľbách v roku 2010 sme si dali za cieľ myslieť na mla-
dých a  rodiny s  deťmi, na seniorov, na vzdelávanie, na dopravu a  kultúru, 
ako aj na ochranu a rozvoj našich tradícií. Júlia Ondrišová, z pozície mest-
skej poslankyne sa o toto všetko snažila v Mestskom zastupiteľstve. Tu je náš 
odpočet.

Mestské zastupiteľstvo:
1. Svetelná križovatka Vrančovičova-Hodínska – v rozpočte hl. mesta Bra-

tislavy na rok 2013 sa prvýkrát od roku 1989 vďaka pravicovým poslan-
com podarilo presadiť vyčlenenie finančných prostriedkov na projekto-
vú dokumentáciu vo výške 70.000 eur, za ktoré sa dopravné projekty na 
svetelnú križovatku aj zrealizovali. Ďalej bude potrebné získať do roz-
počtu mesta pre Lamač ešte vyše milióna eur na výstavbu križovatky, 
pričom táto križovatka je v plánoch hl. mesta ako druhá najdôležitejšia. 
Prvé miesto ma svetelná križovatka vo Vrakuni, ktorá taktiež nie je po-
stavená.

2. V rozpočte mesta na rok 2014 som získala pre Lamač v rámci tzv. po-
slaneckých priorít poslancov hlavného mesta peniaze, za ktoré som 
navrhla v rozpočte zrealizovať dokončenie chodníka na Vrančovičovej 
ulici, čo je už hotové. Ďalej realizáciu prechodu pre chodcov pri Lidli, 
ktorá bude do konca roka. Treťou mojou poslaneckou prioritou je  do-
budovanie kamerového systému v  rámci bezpečnosti obyvateľov La-
mača, čo však bude nutné riešiť a  postrážiť presun týchto peňazí do 
rozpočtu v budúcom volebnom období. 

3. V  roku 2012 v rámci schvaľovania rozpočtu hl. mesta bol doslova boj 
o  zachovanie solidarity veľkých mestských častí s  malými mestskými 
časťami, čím by Lamač prišiel o 100 tisíc EUR. Rozpočet by sme zostavili, 
ale veľmi biedny. Status quo sa podarilo zachovať. Táto téma stále žije 
a  otázka prerozdeľovania podielových daní bude určite riešená. Štyri 
veľké mestské časti nechcú ďalej udržiavať systém solidarity a vzdávať 
sa tak peňazí zo svojho rozpočtu. Toto je vážna a zložitá téma, s ktorou 
sa bude treba popasovať. 

4. Protihluková stena, tá stále nestojí. To je bez komentára. Ale predsa 
len mi nedá nepovedať, že to považujem za hanbu Ministerstva do-
pravy a Národnej diaľničnej spoločnosti , ktorá zavádza a posúva rie-
šenia už od roku 2004, odkedy sa o  to zaujímam a  vyvíjam aktivity 
v tejto oblasti. Považujem to za nekompetentnosť, keď predstavitelia 
riadenia štátu dávajú do médií vyhlásenia, ktoré nedodržia. Momen-
tálne je to vraj rok 2016, tých termínov ale už bolo... V tomto roku som 
navrhla, aby sa NDS štvrťročne zúčastňovala zastupiteľstiev v Lamači 
a podávala pravidelné informácie. Je to boj s veternými mlynmi, ale 
treba bojovať.

5. Pri výkone môjho mandátu sa mi podarilo   vniesť do mojej práce aj 
úzku spoluprácu mestského poslanca za Lamač s  miestnymi poslan-
cami v Lamači a vedením hlavného mesta a presadzovala som názory 
našich lamačských poslancov a uznesenia nášho miestneho zastupiteľ-
stva na magistráte.

6. V meste som presadzovala objektívne, korektne a slušne riešenia všet-
kých otázok života nielen Lamačanov, ale aj všetkých Bratislavčanov.

7. Ako miestna poslankyňa v Lamači som nastúpila na uvoľnený mandát 
v  roku 2012 a  nastúpila som tak už do rozbehnutého vlaku prijatých 
poslaneckých priorít. Podarilo sa mi zabezpečiť bezplatne zavedenie 
WI-FI na Malokarpatskom námestí a  v  budove kina prostredníctvom 
firmy SWAN.

8. Sponzorsky som zabezpečila kúpu klavíra do kina a rozbehla koncerty 
detí aj dospelých v našom kine v spolupráci s hudobným odborom  Zá-
kladnej umeleckej školy Jozefa Kresánka na Zlatohorskej ulici a Miest-
neho úradu v Lamači.

9. Mnohé z poslaneckých priorít, ktoré mala pravicová koalícia SDKU-DS, 
KDH, SaS, OKS, Most- Híd, za ktorú som kandidovala a ktoré sa  samo-
zrejme prekrývali s prioritami iných koalícií, sa nám podarilo splniť, nie-
ktoré čiastočne a niektoré nie. Verím ale, že všetci poslanci, ktorí sme 
v tomto volebnom období boli v centre diania, sme vyvinuli maximálne 
úsilie, aby sme veci Lamača posunuli dopredu vo všetkých oblastiach 
života Lamačanov.

Miestne zastupiteľstvo
V tomto volebnom období sme vďaka spoločnému cieľu – urobiť niečo pre 
mladých - vytvorili klubové priestory pre mladých i skôr narodených – zriadili 
sme Spoločenské centrum Lamač, pre ktorý sme, o.i., vypracovali koncepciu 
jeho užívania tak, aby naši „násťroční“ mali priestor na zmysluplné trávenie voľ-
ného času. Spoločenské centrum Lamač je k dispozícii na prenájom všetkým 
Lamačanom – rodinám s deťmi, seniorom, občianskym združeniam i podnika-
teľským subjektom na vzdelávacie i záujmové činnosti.
Vytvorili sme podmienky pre stabilné fungovanie Materského centra Obláčik, 
ktoré sa medzičasom transformovalo na Rodinné centrum. Chcem Vás ubez-
pečiť, že poslanci našej koalície vždy budú na strane mladých rodín a preto 
počas nášho fungovania sa mamičky a oteckovia s deťmi nemusia obávať, že 
im hrozí komerčné nájomné či nebodaj obmedzenie podmienok na užíva-
nie priestorov a na realizáciu ich nádherných zmysluplných aktivít. Naopak, 
sme všetkým mladým rodičom z Obláčika vďační za ich nezištné nasadenie 
a službu, ktorú poskytujú našim lamačským rodinám. Podarilo sa nám zacho-
vať úspešnú a kvalitnú cirkevnú materskú školu sv. Filipa Neriho, ktorá sa teší 
veľkej obľube. Aj touto cestou chcem poďakovať rodičom z tejto škôlky, ktorí 
petíciou informovali Lamačanov o ohrození jej existencie a zorganizovali na 
podporu tejto škôlky benefičný koncert Márie Podhradskej a Riša Čanakyho.
Vďaka nasadeniu starostu, zamestnancov úradu a nás, poslancov pravico-
vej koalície, ktorí nekládli úradu polená pod nohy, sa už o pár dní dočká-
me otvorenia Voľnočasového areálu, aký nemá v histórii Lamača obdobu. 
V tomto areáli si budú môcť prísť na svoje všetci Lamačania – od 0 až do 
100 rokov. Zároveň týmto voľnočasovým areálom obnovíme školský areál, 
nakoľko všetky prvky môžu využívať aj žiaci našej školy. Pridanou hodnotou 
tohto veľkého projektu je to, že je financovaný z eurofondov a naša mestská 
časť na ňom participuje len piatimi percentami.
V problematike vybudovania protihlukovej steny sme podnikli všetko, čo 
bolo v našich silách. Dokonca na podnet starostu Lamača Petra Šramka 
navštívila v tejto téme Lamač aj investičná riaditeľka Národnej diaľničnej 
spoločnosti V. Chomová, ktorá prisľúbila začiatok budovania protihluko-
vej steny v  roku 2016. Nakoľko sa nám to zdalo málo, opakovane sme 
dávali podnet na zasadnutí Miestneho zastupiteľstva, aby NDS aspoň osa-
dila pri diaľnici informačno-motivačné tabule o  škodlivosti hluku, ktorý 
rastie so zvyšujúcou sa rýchlosťou. 
Zamestnanci pracovnej čaty (niekedy za pomoci externej techniky) vybudova-
li viac ako 40 nových parkovacích miest, ktoré sme vytypovali a určili ako prio-
ritné. Podporili sme zájazdy pre našich skôr narodených spoluobčanov. Snažili 
sme sa riešiť aj problematiku ľudí bez domova tak, že sme podporili občianske 
združenie Vagus, ktoré sa venuje terénnej sociálnej práci. 
Nájomné byty sme ponechali nájomnými bytmi.
Napriek tomu, že naša základná škola vďaka vysokej kvalite vzdelávania 
zvyšuje počty svojich žiakov, podarilo sa nám zachovať dôstojné pod-
mienky aj pre fungovanie elokovaného pracoviska Základnej umeleckej 
školy Jozefa Kresánka.
Malokarpatské námestie: s obstarávaním ÚPD sa začalo v auguste 2011. 
V októbri 2011 boli spracované prípravné práce, prieskumy a rozbory v júli 
2012 a zadanie vo februári 2013. Následne boli oslovené v rámci preroko-
vania jednotlivé subjekty (orgány a organizácie). Na základe ich vyjadre-
ní bol spracovaný návrh ÚPD zóny s dátumom december 2013. Verejné 
prerokovanie spolu s  odborným výkladom prebehlo od 15.1.2014 do 
3.3.2014. Všetky pripomienky občanov a odborných komisií MZ boli za-
pracované a na základe odsúhlasenia MZ zo dňa 3.7.2014 bol spracovaný 
čistopis ÚPD s dátumom august 2014, ktorý bol zaslaný na preskúmanie 
na príslušný Okresný úrad BA, odbor výstavby a bytovej politiky (bývalý 
krajský stavebný úrad) dňa 9.9.2014. 
Na záver mi dovoľte zdôrazniť, že napriek tomu, že priority našich dvoch 
poslaneckých klubov (Smer-SD a KDH, SDKÚ-DS) neboli vždy totožné, na 
dobrých veciach sme sa dokázali zhodnúť. Verím, že vďaka tímovej prá-
ci, spolupráci s pánom starostom a obetavosti zamestnancov Miestneho 
úradu sa nám podarilo aspoň trochu zlepšiť kvalitu života v Lamači. Máme 
nádej, že to všetci aspoň trošku pociťujeme. 
Dnes máme túžbu, aby sa dobré veci zachovali a zdokonaľovali, nedostat-
ky naďalej odstraňovali a hlavne, aby sme sa stretávali v pokoji a priazni, 
s cieľom navzájom si pomáhať a spríjemňovať život v Lamači. 

Júlia Ondrišová, mestská poslankyňa za SDKÚ-DS, KDH, SaS, OKS, Most-Híd
Renáta Ocilková, poslankyňa MZ, za poslanecký klub KDH, SDKÚ-DS

Volebný odpočet poslancov             a poslaneckých klubov
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Divadielko navštívilo Teátro Neline                  

V nedeľňajšom Divadielku sa v septembri pred-
stavila Petronela Dušová a jej Teátro Neline, ktorá 
malým i veľkým divákom zahrala hru „Anna, malá 
čarodejnica“. Ešte pred predstavením boli za od-
menené Natálka a  Simonka Ort-Šnepové, ktoré 
nakreslili svoj zážitok z  predchádzajúceho di-
vadla. Po predstavení si deti mohli takisto zobrať 
mušle a  lastúrniky, ktoré im zo Stredozemného 
mora a  talianskeho pobrežia priniesla predsed-
níčka kultúrnej komisie MZ Marta Janyšková.

Posledný dotyk leta                                                            

Presne po troch mesiacoch 9.9. sa naši seniori 
vybrali na rekreačno-kúpací zájazd na Žitný 
ostrov do obľúbeného kúpaliska Thermal Cor-
vinus vo Veľkom Mederi. Počasie bolo ako na 
objednávku - vynikajúce. Čakalo nás 9 bazé-
nov s vodnými atrakciami a 5 tobogánov. Všet-
ci využili posledné hrejúce slnečné lúče a vy-
hrievali sa na lehátkach pri vonkajších, ale aj 
vnútorných bazénoch. Reštauračné zariadenia 
naplnili znova naše očakávania. Pretože naša 
doba pobytu bola prvýkrát predlžená, mnohé 
ženy využili i  salón krásy- masáže, pedikúru 
atď. Domov sme sa vracali vďaka pánovi vodi-
čovi Lackovi Huňadymu popri vodnom diele 
Gabčíkovo a  obdivovali sme časť Dunajskej 
cyklistickej cesty a nádhernú prírodu. 
Príjemne unavení po začínajúcich blahodár-
nych účinkoch termálnej vody sme sa v Lama-
či rozpŕchli do svojich domovov. Foto z výletu 
si môžete pozrieť na nástenke v kine.

Marta Janyšková

Zlaté ruky                                                                                  

Bola som pozvaná na Celoslovenskú pre-
hliadku ručných prác seniorov, ktorá sa ko-
nala vo výstavnej sieni na západnej terase 
areálu hradu v  Bratislave. Organizovala ju 
Jednota dôchodcov na Slovensku pod zášti-
tou predsedu NR SR Pavla Pašku. Názov výsta-

vy bol „Zlaté 
ruky“. Medzi 
vystavujúci-
mi z Bratislav-
ského kraja 
i  celého Slo-
venska boli aj 
dve seniorky 
z Lamača. Viki 
B i č k a y o v á 
a  Ida Matejo-
vičová, ktoré 
už poznáme 
z výstav, ktoré 
organizuje Kultúrna komisia v Lamači.
V. Bičkayová je majsterka vo vyšívaní obrusov 
na motívy známych svetových maliarov, ako je 
Alfons Mucha, Vincent Van Gogh a iní. I. Mate-
jovičová je maliarka portrétov, krajín a  zátiší 
rôznymi technikami nielen na plátno ale aj na 
rôzne iné darčekové predmety ako je kameň, 
fľaše a  pod. Zlaté ruky a  šikovnosť všetkých 
zúčastnených seniorov bola veľkolepá a inšpi-
rujúca.
Našim účastníčkam ďakujem za vynikajúcu re-
prezentáciu nášho Lamača. Fotografie sú v kine.

Marta Janyšková Novorodenci narodení v mesiaci september
5.9. Damian Haspra
10.9. Adela Vaneková
12.9. Marek Špak
12.9. Linda Ryznerová
14.9. Daniel James Howarth
14.9. Eva Kosírová
16.9. Matthias Engler
19.9. Matej Němec
19.9. Martin Ševčovič

 Bitušíková Anna  92
 Kralovičová Amália  92
 Lipovská Judita  92
 Terenová Mária  92
 Maršovský Vendelín  91
 Matej Ladislav  91
 Valent Rudolf  91
 Gabrišová Alžbeta  90
 Lenoráková Helena  90
 Maťašeje Helena  90
 Paučulová Anna  90
 Sudovská Valéria  90
 Brunclík Jozef  88
 Černá Alžbeta  88
 Kralovič Ignác  87
 Kralovičová Alžbeta  87
 Bolčíková Františka  85
 Paštinská Ľudmila  85
 Bezouška Valdemar  80
 Lučenič Miroslav  80
 Homér Jozef  75
 Miková Jarmila  75
 Saturyová Marta  75
 Šepitka Michal  75

Jubilanti v októbri                                                                                                                                   

Oznam
Pozývame veriacich a všetkých ľudí dobrej 
vôle na výročné evanjelické služby Božie, kto-
ré sa budú konať mimoriadne v kine Lamač 
v nedeľu 9. 11. 2014 o 10.00 h. Odslúži ich 
pán farár Boris Mišina spolu so spevokolom.

V  stredu,  24.9.   Komisia pre veci sociálne, 
zdrav. a  bytové pri MZ Lamač privítala ten-
toraz našich jubilujúcich, ktorí sa narodili 
v  letných mesiacoch júl-august-september. 
Podmienkou však bolo, aby to bolo najmenej 
pred 75, 80, 85 rokmi a viac. Tak sme aj privítali 
milú a usmievavú pani Ronecovú, ktorá mala 
krásnych 91 rokov a prišla osobne medzi nás. 
V  úvode oslávencov prišli kultúrnym progra-
mom pozdraviť deti z MŠ sv.F.Neriho -“Konva-
linky“ a odovzdali im aj vyrobený darček. Bolo 
to veľké srdce vyzdobené farebnými stužkami.
K  účastníkom sa postupne prihovorili a  po-

priali všetci hlavne veľa zdravia, žiadne starosti 
- iba radosti: starosta MČ  P. Šramko, poslanci 
A.Marková, M.Janyšková a R.Olekšák. 
Po osobnej gratulácii, prípitku a  odovzdaní 
malej pozornosti s kvetinkou každému účast-
níkovi nastal čas, aby sa pohostili občerstve-
ním, ktoré im pripravili pracovníci MÚ.
 Verím, že vznikli aj noví známi, ktorí sa doteraz 
nepoznali, spolu sme si podebatovali a zodpo-
vedali aj  mnohé otázky medzi sebou. 
Touto cestou pozdravujem aj tých jubilantov, kto-
rí neboli zo zdravotných dôvodov medzi nami.
Anna Marková, predsedníčka sociálnej komisie

Letní jubilanti sa opäť stretli                                                                                                                                                
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•	 Voda, kúrenie, plyn, maľovky, podlahy, montáž 
a opravy aj cez víkend.

 0905/ 429 097, 0911/ 429 097

•	 Ján Polák vodoinštalácie a údržba, výmeny a opra-
vy WC, batérie, sifóny, zapojenie umývačiek  a pra-
čiek, vŕtanie dier do panelov  0905/ 627 321

•	 Doučujem angličtinu, slovenčinu deti aj do-
spelých, aj cez víkend 0905/ 222 966

•	 Hľadám zodpovednú osobu prípadne manželský 
pán z Lamača na starostlivosť o domácnosť a zá-
hradu v rodinnom dome v Lamači. Kontakt: 0905/ 
336 887. 

•	  Prijmeme pani na pravidelné upratovanie bytu 
v Lamači a v prípade potreby pomoci pri strážení 
syna /12 rokov. Telefón: 0903/ 312 651

•	 Vážené lamačské gazdinky, milí lamačskí kuchá-
ri, ak máte tupé nože, nožnice, pinzety alebo 
mlynčeky na mäso, milerád Vám ich nabrúsim. 
Každý piatok medzi 9,00 – 17,00 h na trhovisku.

Inzercia                                                                                                                                              

11.10. KŇAZOVE DETI 18.00 2,50 €
12.10. LIEČITEĽ 18.00 2,50 €
18.10. KHUMBA 15.30 2,50 €
18.10. STOROČNÝ STARČEK, KTORÝ VYLIE-

ZOL Z OKNA A ZMIZOL 18.00 2,50 €
19.10. 10 PRAVIDIEL, AKO ZBALIŤ DIEVČA 

19.00 2,50 €
25.10. MAGICKÝ HLAS REBELKY 18.00 2,50 €
26.10. PREDĹŽENÝ VÍKEND 18.00 2,50 €

Program kina na október 2014                            

Kultúrna komisia MZ pozýva                                          
11.10.14 od 10,30 - Bitka pri Lamači z roku 
1866 - zrekonštruovanie historicky posled-
nej bitky Rakúsko-pruskej vojny, lúka pri 
Krematóriu (oproti Baumaxu)
12.10.14 o  10,00 h -  Bitka pri Lamači 
z roku 1866 - pietny akt, uctenie si pamiat-
ky padlým vojakom - Vrančovičová ulica – 
oproti kostolu
14.10.14 o 16,00 h – Otvorenie výstavy – 
Ľubica Suchalová a Zdeněk Šanský – kino 
Lamač, výstava otvorená 14.-19.10.2014
19.10.2014 o 11,00 h - Divadielko pre deti 
–  Červená čiapočka  - kino Lamač
19.10.2014 o 16,00 h – Úcta k starším- Ky-
tica piesní a poézie – Vajnorské ochotnícke 
divadlo
22.10.2014 o 16,00 h – Výstava tekvičiek 
– kino Lamač, výstava otvorená od 22.-
26.10.2014

Program Jednoty dôchodcov 
Slovenska MČ Lamač na október 2014                   
08.10.2014 14,00 - 16,00 h - Stretnutie v klube
15.10.2014 14,00 - 16,00 h - Stretnutie v klube
22.10.2014 14,00 - 16,00 h - Stretnutie v klube
22.10.2014 16,00h zasadanie výboru
26.10.2014 Výlet do Viedne
29.10.2014 15,00h - Stretnutie v SCLK, téma 
vysoký krvný tlak a cholesterol
Pokračujeme v kurze esperanta. Otvárame 
aj nový kurz, môžete sa prihlásiť v klube.
Pokračujeme v cvičení kalanetiky, každý 
utorok o 17,00h, v Spoločenskom centre
Naši členovia – vyrovnajte si členský príspe-
vok za rok 2014.

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač                
Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 64 78 00 65
MIESTNY ÚRAD A POKLADňA
Pondelok 10:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok   8:00 – 12:00 
Streda   7:30 – 12:00 12:30 – 16:30
Štvrtok   8:00 – 11:00
Piatok   8:00 – 11:00
PODATEĽňA
Pondelok   8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok   8:00 – 12:00 13:00 – 15:00
Streda   7:30 – 12:00 12:30 – 17:00
Štvrtok   8:00 – 12:00 13:00 – 16:00
Piatok   8:00 – 12:00
STAVEBNý ÚRAD
Pondelok  10.00 – 12.00 13.00 – 17.00
Streda  07.30 – 12.00  12:30-16.30

Miestna knižnica Lamač pozýva                                      

Pondelok, Streda 13,00 – 19,00
Štvrtok 10,00 – 15,00
Telefónne číslo: + 421 2 64 78 97 37

Rodinné centrum Obláčik 
funguje v  mestskej časti 
Lamač už 11 rokov. Každý 
rok je pre nás príležitosťou 
posunúť sa o  krok vpred. 

Počas toho uplynulého sme sa stihli presťahovať, 
svojpomocne zrekonštruovať vnútorné priestory 
a sprístupniť záhradu. Popritom všetkom sme pre 
Vás v priebehu celého roku zabezpečovali pravi-
delný chod herní, usporadúvali kurzy a organizo-
vali viaceré víkendové rodinné podujatia, naprí-
klad Šarkaniáda, Cesta rozprávkovým lesom...
Aj tento rok chceme urobiť život v Lamači kraj-
ším. Vaše deti privítajú v Obláčiku nové hračky, 
ktoré nám zabezpečili úspešné pisateľky gran-
tových projektov. Chystáme pre Vás aj pestrú 
ponuku herní. Na svoje si prídu mamičky s naj-
menšími deťmi v rámci Bábätkova. Staršie deti 
sa rady zahrajú v rámci klasickej voľnej, novej 
“Veselej” či Montessori herne. 
Okrem známych kurzov pre Vás pripravujeme aj 
dva nové: kurz angličtiny Curious George (3 - 6 
rokov) a Baby Salsu (3m - 1rok). Budúce a súčasné 
mamičky iste poteší Laktačná poradňa a kurz Efek-
tívneho rodičovstva. Veríme, že počas nasledujú-
cich mesiacov ešte zopár noviniek pribudne.

V októbri nás čaká veľká udalosť - Medzinárod-
ný deň materských centier. Slovensko je pre 
rok 2014 lídrom tohto medzinárodného pod-
ujatia a  oslavuje vo veľkom. Príďte Obláčiku 
a materským centrám vyjadriť podporu a oslá-
viť tento deň spolu s nami aj Vy. Stretneme sa 
11.10.2014 vo Vodárenskom múzeu.
Ako vidíte, v  Obláčiku sa stále niečo deje. 
A  preto … príďte medzi nás! Radi privítame 
všetkých, ktorí majú dobrý úmysel. Naša práca 
je pre Vás a Vaše deťúrence dobrovoľná. Každá 
z  nás má talent na iné veci, využívame svoje 
predchádzajúce pracovné skúsenosti a  mno-
hému novému sa pri našej dobrovoľníckej 
práci aj naučíme. Občas obetujeme rodinný 
víkend, len aby sme v  priestoroch Obláčika 
pripravili pomôcky na rôzne podujatia, alebo 
sa postarali o údržbu priestorov a záhrady. Ale 
úsmev na tvárach spokojných detí nám za to 
stojí. Ak sa Vám u nás zapáči a rozhodnete sa 
aj Vy poslúžiť iným v  rámci svojich možností, 
môžte sa stať naším dobrovoľníkom a  snáď - 
zväčša po troch mesiacoch -aj členom našej 
Obláčikovskej rodiny. Veľmi sa na Vás tešíme. 
Informácie o  našom programe nájdete na 
www.oblacik.sk  Tím RC Obláčik

Obláčik vstupuje do novej sezóny pripravený                                                                                                                                   

Cornea Ice CUP vyhral HKL Lamač                                 

Na zimnom štadióne v  IceArene Lamač sa 
v  poslednú septembrovú sobotu uskutočnil 
už piaty turnaj v  minihokeji „Ice Cup“, určený 
pre hokejové prípravky. Aj tentoraz mal turnaj 
pod názvom Cornea Ice Cup medzinárodný 
charakter, keďže sa na ňom zúčastnil aj tím 
LHK Jestřábi z Prostějova. Ďalšími družstavmi 
bol domáci HKL Lamač a  tiež HK Ružinov 99 
Bratislava a HK 91 Senica. Hralo sa systémom 
každý s každým. Víťazom sa napokon stal do-
máci tím HKL Lamač. Druhí boli Ružinovčania, 
na treťom mieste skončili malí hokejisti z LHK 
Jestřábi Prostějov a na štvrtom HK 91 Senica. 
Lamačania mali medzi sebou aj najlepšieho 
strelca celého turnaja Maxima Mamonova 
i  najlepšieho brankára Gregora Magála. Or-
ganizátori turnaja vyhlásili aj najužitočnejších 
hráčov v každom tíme. V domácom tíme to bol 
Dárius Grenčík.

Oznámenie
S hlbokým žiaľom v srdci Vám oznamuje-
me, že nás navždy opustil vo veku nedoži-
tých 82 rokov, 

náš milovaný manžel, otecko, deduško 
a svokor František Kováč.

Nezomrel som, zostal som v srdciach tých, 
čo ma milovali.

Česť jeho pamiatke


